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Valmistelija Kuntatekniikan päällikkö Paula Pihkanen 
 
 Valtuutettu Marko Anttilan esittämä Raahen sosialidemokraattisen 

valtuustoryhmän valtuustoaloite 23.8.2021: 
 
 Raahen kaupungissa sijaitsevat liikennevalot toivotaan muutettavaksi siten 

että liikenne olisi sujuvaa ja turvallista. 
 
 Raahen kaupunki on mukana liikenneturvallisuustoimijatyössä. Pohjois-

Pohjanmaan ja Kainuun liikenneturvallisuustoimija tukee kuntien 
liikenneturvallisuustyötä ja pyrkii edistämään turvallista liikennekulttuuria 
sekä liikenneturvallisuuden arvostusta Pohjois-Pohjanmaalla ja Kainuussa. 

 Liikenneturvallisuus on tärkeässä roolissa työssämme. 
 
 Liikennevalot ovat myös liikenteen hallinnan apuväline, koska niillä 

voidaan vaikuttaa esimerkiksi liikennemääriin ja tiellä liikkujien 
reitinvalintaan liikenneverkolla. Liikennevalojen rakentaminen vähentää 
onnettomuusriskiä 30 prosenttia. 

 
 Liikennevalot aiheuttavat tällä hetkellä todella paljon harmia ja harmaita 

hiuksia Raahessa. Kaupunkilainen kun on menossa tienaamaan rahaa ja 
josta Raahen kaupunki saa verotuloja. Työntekijä viiden aikaan aamulla 
ajaa mihin liikennevaloihin tahansa niin näkee kun autot seisoo valoissa 
odottamassa että jos sieltä toisesta suunnasta vielä auto tulisi, tovin aikaa 
odottaessa valot ei vaihdu vaan edelleen odotetaan. 

 
 Esitän että liikennevalot Raahen kaupungin alueella muutetaan toimimaan 

niin että valot vaihtuvat lähestyvästä autosta jos ei ole muita autoja 
risteyksessä. Eli ohjaus olisi uudenlainen jota käytetään lähestulkoon 
kaikissa kaupungeissa. Spot ohjatut liikennevalot ottavat huomioon toiset 
liikenne valot ja täten vähentävät ruuhkia ja liikenne on sujuvaa, turhat 
odotukset jäävät pois. Tätä spot ohjausta esitän vaihdettavaksi kaikkiin 
Raahen kaupungin alueen liikennevaloihin ja liikenne muuttuu 
sujuvammaksi. 

 
 Liikennevaloihin toivotaan Raahen kaupungilta toimenpiteitä. 
 
 Kuntatekniikan päällikkö Paula Pihkasen ja huoltourakoitsijan edustaja 

Henrikki Kotilan vastaus 26.10.2021: 
 
 Liikennevalot Raahessa vaihtuvat vihreäksi jo nykyisin lähestyvästä 

ajoneuvosta, jos muita ajoneuvoja ei risteyksessä ole. Joskus ongelmia 
aiheuttavat päällysteiden huonosta kunnosta johtuvat ilmaisinviat. Viime 



kesän aikana Raahessa on esiintynyt jonkin verran ilmaisinvikoja, etenkin 
risteyksessä VT8 – Lapaluodontie. Nyt kuitenkin kaikki ilmaisinviat on 
korjattu. Toinen syy, miksi liikennevalot eivät heti reagoi saapuvaan 
ajoneuvoon saattaa olla ajoneuvon ylinopeus. Tänä syksynä toteutettavat 
Raahen liikennevalojen kehittämistoimenpiteet tulevat myös parantamaan 
liikennevalojen ilmaisinjärjestelyjä ja täten liikennevaloristeysten 
sujuvuutta. 

 
 Aloitteessa mainitaan, että Raahen liikennevalot aiheuttaisivat paljon 

harmia ja harmaita hiuksia. Tälle ei löydy tieteellistä perustetta ja maininta 
on vahvasti liioiteltu. Jos kokee, että liikennevalojen toiminta on 
huonontunut ja valot eivät toimi normaalilla tavalla, niin silloin kannattaa 
lähettää viesti huoltourakoitsijalle ja kertoa viestissä, missä, miten, mistä 
suunnasta ajettaessa ja mihin aikaan vuorokaudesta ongelma ilmeni. 
Urakoitsijalle ei riitä tieto, että liikennevalot eivät toimi, vaan tarvitaan 
tarkempaa lähtötietoa ongelmasta ja siten siihen pystytään myös 
nopeimmin reagoimaan. Huoltourakoitsijan sähköpostiosoite on: 
liikennevalopaivystys.oulunenergia@oulunenergia.fi 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Nurkkala Ari 

 
Päätösesitys Esitetään kaupunginvaltuustolle: 

 
Annetaan valtuustoaloitteeseen kuntatekniikan päällikkö Paula Pihkasen ja 
huoltourakoitsijan edustaja Henrikki Kotilan valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 13.12.2021 § 180 
    
898/00.01.04/2021    
 
Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 
 
 Annetaan valtuustoaloitteeseen kuntatekniikan päällikkö Paula Pihkasen ja 

huoltourakoitsijan edustaja Henrikki Kotilan valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyi esityksen. 


